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JAARVERSLAG 2023 
 
 
 
Inleiding 
 
Het jaar 2023 is inmiddels alweer verleden tijd. Het is een goed gebruik dat het bestuur in 
het jaarverslag terugblikt op activiteiten en gebeurtenissen die in 2023 met betrekking tot de 
vereniging hebben plaats gevonden. Het bestuur legt met dit verslag ook verantwoording af 
aan de leden voor de verrichte werkzaamheden en het gevoerde beleid. Bij het opmaken van 
een jaarverslag wordt duidelijk dat er veel activiteiten binnen de vereniging hebben plaats 
gehad en dat de vereniging zich, met behulp van vele vrijwilligers, op velerlei gebied inzet 
voor het behoud van het erfgoed en de verbreiding van kennis over de Harderwijker historie. 
 
Bestuur 
 
Samenstelling per 1-1-2023 
Voorzitter a.i.:  Matty Moggré 
Secretaris:    John Wetzels 
Penningmeester/ ledenadm.: Gerrit Visscher 
Lid/ bibliotheek/verkoop:  Leen Karssen 
Beheer Vischpoort:   Willem van Sonnen  
Leden:    Anita Raaphorst en Sophie van Steenderen    
     
Tijdens de Algemene Ledenvergadering, op 19 september gehouden, zijn tot nieuwe 
bestuursleden benoemd: Susan Wijngaard en Roeland Geertzen. Susan heeft de functie van 
voorzitter per deze datum overgenomen van Matty Moggré. Roeland is als lid toegetreden tot 
het bestuur en heeft inmiddels enkele taken overgenomen van de huidige secretaris John 
Wetzels, die hij per september 2024 zal opvolgen. 
Matty Moggré heeft, na haar reguliere zittingstermijn van acht jaar. als interim-voorzitter de 
nieuwe voorzitter de mogelijkheid geboden zich in te werken en zich voor te bereiden op het 
voorzitterschap. Tijdens de Algemene Ledenvergadering is afscheid genomen van Matty als 
interim-voorzitter. Zij heeft in de afgelopen periode heel veel betekend voor de vereniging, 
o.a. door het ontplooien van nieuwe initiatieven en het in de picture brengen van 
Herderewich in een breder verband, buiten de vereniging. Het bestuur is haar daar zeer 
erkentelijk voor. Matty blijft zich inzetten voor de vereniging, nu als voorzitter van de 
commissie Behoud Erfgoed, een nieuw werkgroep die als doel heeft het bewaken en 
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beschermen van het cultuurhistorisch erfgoed in Harderwijk en Hierden. Een belangrijke 
opdracht voor onze vereniging, gezien de inwerkingtreding van de Omgevingswet.                                                
Tijdens de Algemene Ledenvergadering heeft, na twee termijnen, Leen Karssen zijn functie 
als bestuurslid statutair neergelegd. Leen heeft zich o.a. intensief bezig gehouden met het 
samenvoegen van (een deel van) de bibliotheken van het Stadsmuseum, het 
Streekarchivariaat en Herderewich. Als bibliothecaris van het Historisch Kenniscentrum blijft 
hij de werkzaamheden voortzetten. Ook Leen wordt namens het bestuur en de leden bedankt 
voor zijn jarenlange inzet in het algemeen en de opbouw van de nieuwe bibliotheek in het 
Historisch Kenniscentrum in het bijzonder. 
 

    
Tijdens de ALV Matty en Susan in klederdracht 

 
Het bestuur is per 31-12-2023 als volgt samengesteld: 
 
 

  gestart 1e aftreden/ 
herkiesbaar 

aftredend 

Susan 
Wijngaard 

Voorzitter 2023 2027  

John Wetzels Secretaris 2016 2020 2024 
Gerrit 
Visscher 

Penningmeester 
Ledenadministratie 

2020 2024  

Willem van 
Sonnen 

Beheerder Vischpoort 2020 2024  

Roeland 
Geertzen 

Lid 2023 2027  

Anita 
Raaphorst 

Lid/redactielid Vittepraetje 2022 2026  

Sophie van 
Steenderen 

Lid 2022 2026  
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Ledenadministratie 
 
Het ledenbestand van de vereniging bedraagt per 31 december 2023:  710 leden. In het jaar 
2023 verwelkomden we 48 nieuwe leden; 13 leden hebben opgezegd vanwege gezondheid 
of overlijden, of anderszins.  
 
 
Lidmaatschap 
Het lidmaatschap van de vereniging kost € 19,50 per jaar. Het bestuur is dankbaar voor de 
ontvangst van een hoger bedrag. Een tweede of derde gezinslid (huisgenoot) betaalt             € 
10,- per jaar, maar ontvangt dan geen Vittepraetje. We konden 9 gezinsleden inschrijven.  
 
Resumé: 
Aantal leden per 1 januari 2023 675 
Nieuwe leden in 2023 39 
Nieuwe gezinsleden in 2023 9 
Beëindigingen in 2023 13 
 
Aantal leden per 31 december 2023 

 
710  

 
  
 
 
Kort jaaroverzicht bestuur 
 
Het bestuur heeft 8 keer formeel vergaderd en is nog een aantal keren bij elkaar geweest om 
lopende zaken te bespreken en over ad hoc zaken te overleggen. 
 
• Herderewich was in 2023 vertegenwoordigd in de Commissie Ruimtelijke Kwaliteit door 

Désirée van Liempt. Per januari 2024 is zij formeel geen vertegenwoordiger van 
Herderewich meer in deze commissie vanwege een wetswijziging. Ze blijft een interim-
periode regulier lid van de commissie. 

• Herderewich is in de gemeentelijke Commissie Straatnaamgeving sinds januari 2023 
vertegenwoordigd door Govert van der Boom. Hij is de opvolger van de in 2022 overleden 
Niek de Jong. 

• Ook dit jaar hebben nogal wat gebeurtenissen rondom het erfgoed in de binnenstad de 
aandacht van het bestuur gevraagd. Om die reden is besloten de werkgroep ‘Behoud 
Erfgoed’ samen te stellen die zich volledig kan bezig houden met het behouden en 
beschermen van het materieel en immaterieel erfgoed in Harderwijk en Hierden. 

• Herderewich heeft bij diverse (voorgenomen) besluiten tot verlening van 
bouwvergunningen, met name voor de (ver)bouw van panden in de binnenstad en aan de 
Boulevard, zienswijzen en bezwaarschriften ingediend tegen gemeentelijke 
(voorgenomen) besluiten. De bescherming van het erfgoed heeft dit jaar nog meer 
prioriteit gekregen, aangezien het belang van het erfgoed door de gemeente niet altijd 
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voldoende lijkt te worden onderkend. De statuten van Herderewich zijn aangepast om nog 
beter als belanghebbende te kunnen worden aangemerkt. De nieuwe Omgevingswet biedt 
ook meer mogelijkheden om het erfgoed te beschermen.   

• De werkgroep ‘Religieus Erfgoed ’, ingesteld op initiatief van Herderewich, heeft een 
adviesbureau onderzoek laten doen naar de status en het gebruik van kerkelijke 
gebouwen. Ook de synagoge en moskeeën zijn meegenomen in het onderzoek. De 
werkgroep zal in het voorjaar 2024 een rapportage aanbieden aan het college van B&W. 

• Ook dit jaar heeft Herderewich het mogelijk gemaakt dat de Vischpoort tijdens het 
zomerseizoen (mei t/m september) open is voor bezoekers op woensdag- en 
vrijdagmiddag van 13.30 tot 16.30 uur en dat de Vischpoortgidsen de bezoekers de 
verhalen van de poort en de stad vertellen. Daarnaast is de Vischpoort dagelijks ook te 
bezoeken samen met de stadsgidsen van Harderwijk. De Vischpoort wordt door 
Herderewich gebruikt voor diverse vergaderingen en overleggen van het bestuur of met 
derden. Ook maakt Herderewich het mogelijk voor zowel leden als niet leden deze unieke 
locatie te huren per dagdeel voor bijvoorbeeld vergaderingen of feestelijke 
gelegenheden. De Vischpoort wordt door een vrijwilliger onderhouden.  

• Het bestuur houdt de leden op de hoogte van allerlei verenigingszaken via het 
kwartaalblad het Vittepraetje. Bovendien verschenen er digitale nieuwsbrieven. 
Herderewich heeft 527 leden die geabonneerd zijn op de nieuwsbrieven. Dit jaar zijn er 9 
nieuwsbrieven verstuurd. 

Social Media 
Het aantal volgers op Facebook is in 2023 gegroeid van 969 naar ongeveer 1100 volgers. 
 
Website 
Het aantal bezoekers van de website kent nog steeds een stijgende lijn. De website beoogt 
een goed overzicht te geven van de geschiedenis van Harderwijk en Hierden. Daarnaast 
worden de lopende activiteiten van de vereniging zelf vermeld en vaak ook van ‘collega’-
organisaties.  
 
De Vischpoort 
De Vischpoort heeft naast de reguliere activiteiten ook deelgenomen aan “Gluren bij de 
Buren” en “Popronde”, beide evenementen zijn goed bezocht geweest. 
Tijdens het seizoen hebben circa 3000 belangstellenden de Vischpoort bezocht.  
In de laatste week van het jaar werden prachtige tekeningen geprojecteerd op de Vischpoort.  
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Kort overzicht van acties en activiteiten in chronologische volgorde: 
 
• Overleggen m.b.t. bescherming Erfgoed en Binnenstadsvisie met wethouder en/of 

beleidsmedewerkers; 
• Overleggen met diverse werkgroepen van Herderewich; 
• Diverse malen ingesproken bij gemeentelijke commissievergaderingen of vergaderingen 

van het college van B&W; 
• Diverse malen verdiept in de plannen van de gemeente rond de Omgevingswet; 
• 18 januari: lezing door archeologe Dorien te Kiefte over de archeologische vondsten 

gedaan bij graafwerkzaamheden naar de oude dwangburcht bij bouw IJsselmeere; 
• 2 maart: vergadering Platform Historisch Harderwijk. Het platform heeft de afgelopen 

jaren haar diensten bewezen, maar heeft geen toegevoegde waarde meer en wordt 
opgeheven.  

• 11 maart: bijeenkomst Vischpoortgidsen ter voorbereiding van het zomerseizoen; 
• 15 maart: bezoek van leden aan historische boerderij van Dirk Schuurkamp in Hierden; 
• 29 maart: lezing door historicus Sander Wassing over Maarten van Rossum; 
• 10 juni: afvaardiging bestuur bij herdenking Verdronken Vissers; 
• 1 juli: KetiKoti feestdag en markt; 
• 31 augustus: lezing door Theo Bakker over de geschiedenis van de scheepshellingen; 
• 1 september: bijeenkomst met hapje en drankje voor alle vrijwilligers van Herderewich; 
• 9 en 10 september: Open Monumentendagen; 
• 19 september: Algemene Ledenvergadering met voorafgaand een Hanzehap en een lezing 

door archivaris Stedelijk Museum Kampen, Theo van Mierlo, over de Hanze; 
• 10 oktober: lezing door Dolly Verhoeven, bijzonder hoogleraar Gelderse geschiedenis en 

hoofdredacteur van het standaardwerk Het Verhaal van Gelderland;  
• 1 november: afscheidsbijeenkomst voor Matty Moggré en Leen Karssen; 
• 15 november: lezing door Evert Jacobs over de Hierdense beek, Hierdense verhalen en het 

Hierdens dialect; bezoek aan Erfgoedcongres in Arnhem. 
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Dolly Verhoeven             Theo van Mierlo      Enkele leden in klederdracht op 19 sept. 

Bibliotheek en Historisch Kenniscentrum Harderwijk (HKH) 
(Door Leen Karssen, bibliothecaris)  
 
Het bestuur van het HKH is per 1-1-2023 als volgt samengesteld: 
Ed van der Heijden, voorzitter  
Fokke Luiting,secretaris  
John Wetzels, penningmeester  
Leen Karssen, bibliothecaris en coördinator  
Liek Mulder, lid.  
 
Het Historisch Kenniscentrum is op afspraak te bezoeken geweest. Het is een vrij rustig jaar 
geweest. Dit jaar hebben rond de vijftien personen de weg naar het HKH weten te vinden. 
Enkelen van hen bezochten het HKH meerdere keren. De bezoekers zochten naar informatie 
over verschillende onderwerpen. Doordat het bezoek op afspraak plaats vond, is het voor de 
vrijwilligers niet nodig op vaste openingstijden aanwezig te zijn. 
Via de website kwamen het hele jaar door vragen binnen. Rond de 25 vragen zijn door de 
vrijwilligers beantwoord. Met name Leen Karssen en Karel Uittien hebben de beantwoording 
van de vragen als taak op zich genomen. 
Voor de Gelderse Academie heeft Gerrit van Beekhuizen onderzoek gedaan naar de titels van 
boeken over de voormalige academie, die in het bezit zijn van het HKH. 
Het HKH heeft ook dit jaar enkele schenkingen van boeken ontvangen, waaronder prachtige 
exemplaren. Ontvangen boeken die het HKH al in de collectie heeft, worden te koop 
aangeboden. 
Eind van het jaar is er een begin gemaakt met het aanpassen van de website. De zoekfunctie 
moet verbeterd worden en de informatie over de titels moet uitgebreid worden. Aan deze 
verbetering zal in 2024 verder gewerkt gaan worden. 
Het bestuur is bezig om het HKH meer bekendheid te geven, zowel op de locatie in het Huis 
van de Stad als via de website.  
 
Stichting Joods Erfgoed Harderwijk (SJEH) in 2023. 
(Door Matty Moggré) 
 
Herderewich is door de interim-voorzitter vertegenwoordigd in deze stichting. De 
bestuursleden zijn: Matty Moggré, Anton Daniëls (secretaris en inhoudelijke expertise) en 
Herman van Splunter (penningmeester). In 2023 is ook Albert Bos toegetreden. Albert neemt 
de coördinatie van de open dagen op zich.  
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Gedurende de zomer (mei t/m oktober) was de expositie op drie of vier middagen (vakanties) 
per week weer te bezichtigen. Een groep van twintig vrijwilligers heeft een kleine 500 
bezoekers ontvangen. Op de Open Monumentendagen bezochten nog eens 150 bezoekers de 
expositie. In het gastenboek lezen we: ‘boeiend, indrukwekkend, leerzaam, mooie gedenkplek 
voor de Joodse Harderwijkers’. Diverse groepen en klassen van scholen zijn bezocht om 
informatie te geven of kwamen naar de expositie. Op 20 april hield Lody van de Kamp een 
lezing over het project dat in 2022 uitgevoerd is op het Morgencollege.                                                                                                                                     
De gemeente heeft een kunstwerk laten maken voor de 99 slachtoffers uit Harderwijk die op 
het Holocaust-namenmonument staan. Jeannette Simone van der Meij kreeg de opdracht. 
Haar kunstwerk telt 99 steentjes, ter herinnering aan de 99 namen van slachtoffers van de 
Holocaust. De titel is: ‘Zonder morgen’. Voor deze 99 mensen is er geen morgen meer. Het 
kunstwerk is tijdens de herdenking eind januari onthuld. Enkele weken later heeft een groep 
Harderwijkers, o.l.v. burgemeester Harm-Jan van Schaik, het Holocaust-namenmonument in 
Amsterdam bezocht. Ook enkele leerlingen van het Morgencollege waren daarbij. Lody van 
de Kamp leidde hen rond.                                                    Het bestuur is intensief bezig 
geweest met het opstellen van een bidboek dat opgesteld moest worden voor de 
vernieuwing van de expositie en aanpassingen van het gebouw. Bureau Kinkorn begeleidt dit 
project. Eind januari 2024 kon het bidboek worden aangeboden aan de provincie en 
gemeente. De jaren 2024 en 2025 zullen in het teken staan van voorbereidingen, 
fondswerven en uitvoeren van de plannen. 
 
Werkgroepen en vertegenwoordigingen 
 
De diverse werkgroepen hebben overleg gevoerd met het bestuur en daarbij is gesproken 
over de werkzaamheden. Hieronder volgt hun eigen jaarverslag. 
 
1. Commissie Ruimtelijke Kwaliteit 

Vertegenwoordiger Herderewich: Désirée van Liempt 
Désirée van Liempt schrijft: 
In 2023 stonden er vooral veel nieuwbouwplannen op de agenda die dan in het 
Stedenbouwkundig Beraad worden gepresenteerd en besproken. Meestal zijn daar dan ook de 
architect of meerdere personen van het architectenbureau bij aanwezig. Deze vergaderingen zijn 
besloten. Voor de nieuwe uitbreiding van het Waterfront en Harderweide zijn dat over het 
algemeen goed doordachte plannen.                                        Landstede gaat ook deels 
verbouwen en dat verloopt voortvarend. Een mooi ontwerp met alle opleidingen onder één dak, 
een nieuw deel voor het Morgencollege en veel aandacht voor verbeteringen en verduurzaming.                                                                                                       
Het plan om een brug aan te leggen naar het Strandeiland om zo de waterdoorstroming te 
verbeteren is door de commissie ook toegejuicht en goedgekeurd.                                                     
Er kwamen bij de commissie enkele verzoeken binnen om gebruik te mogen maken van de ruimte 
buiten de stadsmuur aan de kant van de Vitringasingel. Dit voor de aanleg van een zomerterras en 
een uitbouw. De CRK is eensgezind in de uitspraak ‘geen enkele bebouwing langs de stadsmuur 
aan alle kanten van de oude stad’.                                                  Het plan voor de bouw van 
appartementen aan de Melis Stokelaan is een aantal keren ter tafel gekomen en herzien. Op dit 
moment is de stand van zaken onbekend. Vaak wordt bezwaar aangetekend en die procedure is 
tijdrovend. Er is ook een plan in gang gezet om de gesloten bioscoop aan de Boulevard te 
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verbouwen tot appartementen, maar voor dat ontwerp heeft de commissie de handen nog niet op 
elkaar.                                                          In augustus is de commissie op het terrein van 
Kranenburg-Noord geweest om kennis te nemen van de bestaande gebouwen. De plannen tot 
ontwikkeling van het gebied zijn nog in een beginstadium. 
Cozy Harbour aan de Boulevard heeft regelmatig aandacht gehad wat betreft de afscherming van 
de apparatuur op het dak en de juiste plaatsing van de terrasschermen in de zichtlijnen van de 
Vischpoort. 
In december hebben we afscheid genomen van Geertjan Jonkhout. Zijn opvolger is Hans Pietersma, 
ook namens het Gelders Genootschap. 
Per 1 januari gaat de Omgevingswet in werking. Dat betekent dat de CRK vanaf dan COR heet. Ik 
ben dan niet langer afgevaardigde van Herderewich, maar onafhankelijk burgerlid  van deze 
commissie (tot 01-01-2025).Ik blijf natuurlijk wél vanuit mijn betrokkenheid de zorg voor 
monumenten goed in het oog houden. 
 
2.  Gemeentelijke Commissie Naamgeving  
Vertegenwoordiger: Govert van der Boom 
Govert van der Boom schrijft: 
Herderewich heeft in de gemeentelijke commissie Naamgeving al vele jaren een kwaliteitszetel. 
Sinds januari 2023 wordt deze bekleed door Govert van der Boom. Ik zie mijn rol als het inbrengen 
en bewaken van historische aspecten in de naamgeving en daarmee in het collectieve geheugen 
van Harderwijk. Daarbij put ik graag uit de kennis van de Herderewich-leden. In de commissie 
zitten ambtenaren van de afdelingen verkeer, geo-informatie, de hulpdiensten en een betrokken 
burgerlid, momenteel Evert van der Meer, ook actief bij de Botterstichting. De vernoeming van 
bijnamen van oud-vissers bij straatnamen was zijn idee. 
De commissie vergaderde afgelopen jaar vier keer. Vermeldenswaard is de succesvolle oproep voor 
de namen van de nog onbenoemde wegen in het buitengebied rond Hierden. Daarbij kwam het 
veilingboekje van de Essenburg uit 1924 van pas met namen van hooilanden, bouwlanden en 
houtsingels dat Dirk Schuurkamp nog in bezit had.                       Bijzonder was ook het recente 
advies aan B&W om het bruggetje over de Friesegracht nabij de Plantagekerk te vernoemen naar 
Piet Dijkstra, een echte bruggenbouwer in Harderwijk en Hierden, oud-gemeenteraad, hoofd 
Bescherming Burgerbevolking (BB), medeoprichter van de CAI en van de Medische Alarmcentrale 
(Medac), de vroege voorloper 112, voorzitter van het Rode Kruis en aanjager en secretaris van 
streekziekenhuis St. Jansdal.                                                                                                         
Voor de nieuwe buurt Harderweide droeg de straatnamencommissie namen voor uit een lijst met 
Hierdense of Veluwse agrarische begrippen, zoals Hooibergdreef, Dorsvlegelpad, Rolkipperdreef en 
Tuurhamerpad. Door een nieuw woonbuurtje langs de Groene Zoomweg Broodakkerbrink te 
noemen zal de nieuwsgierigheid naar de herkomst van deze naam tot in lengte van jaren worden 
geprikkeld. Zo proberen we vanuit Herderewich het rijke verleden levend te houden. 
 
 
3.  Werkgroep Hierden 

Leden: Evert. Jacobs,Hans Timmer en Dirk Schuurkamp .  
Evert Jacobs schrijft: 
De werkgroep Hierden van Herderewich bestond in 2023 uit drie personen. Tijdens de Open 
Monumentendagen was er  open huis op het boerenerf van de historische boerderij van Dirk 
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Schuurkamp op De Duinen. Tijdens de Hierdense avond in november waren er presentaties over de 
Hierdense beek, Hierdense verhalen en het Hierdens dialect. Deze bijeenkomst werd door ruim 
honderd bezoekers bijgewoond. 
 
Op 19 december is de werkgroep “Historische boerenerven in Hierden” bijeen geweest voor de 
laatste werkgroepvergadering met de gemeente. De besproken details worden uitgewerkt door de 
gemeente en het concept zal medio 2024 aan het college worden voorgelegd en beoordeeld. Een 
mooi voorbeeld van kwalitatieve participatie. 
 

 
Inspiratiegids voor ontwikkeling en behoud van Hierdense Boerenerven 
 

4.Werkgroep Genealogie 
Renate Uittien schrijft: 
De werkgroep genealogie, bestaande uit Renate Uittien, Willem van Sonnen, Coos Bleumink en 
Karel Uittien, is het hele jaar bezig geweest met het controleren en overtypen van de 
bevolkingsregisters van 1882 tot 1918, de laatste twee boeken. Jongere gegevens zijn nog niet 
openbaar. Coos Bleumink en Willem van Sonnen bewerken de laatste twee boeken. Door de 
slechte handschriften zijn niet alle gegevens goed te lezen, maar door elkaar te ondersteunen lukt 
het om er uit te komen. Renate is begonnen met de overlijdensgegevens van 1833 tot 1835. Ook 
hier geldt dat de tekst niet altijd goed leesbaar is. Renate houdt zich ook bezig met het maken van 
genealogieën. De laatste genealogieën zijn gemaakt voor een grote familie, de familie Hop en voor 
de familie Boonen. De families zijn er altijd erg blij mee. De werkgroep gaat in 2024 gestaag door 
met de werkzaamheden. 
 
 
5. Redactie Vittepraetje 
Ed van der Heijden schrijft: 
In 2023 is ons kwartaalblad weer vier keer verschenen. Daarnaast is het Historisch Jaarboek 2022 
uitgebracht. In het jaarboek is de Kroniek 2022 opgenomen met memorabele gebeurtenissen in 
Harderwijk uit 2022, die redactielid Anita Raaphorst heeft verzameld. Het Historisch Jaarboek 
2022 bevat verder het laatste artikel dat onze in 2022 overleden oud-voorzitter en erelid Niek de 
Jong heeft aangeleverd. Het artikel ‘De architect die Harderwijk een voornaam gezicht gaf’ gaat 
over architect Louis Alexander van Essen, de directeur van de Avond Tekenschool in Harderwijk 
aan het begin van de 20e eeuw, wiens nalatenschap in Harderwijk en omstreken nog steeds 
zichtbaar is.                      De redactie van het Vittepraetje is elke keer weer trots op de mooie, 
informatieve artikelen die kunnen worden opgenomen. Elk Vittepraetje had een omvang van 24 
pagina’s op A4-formaat. De hoofdartikelen in 2023 waren: ‘De Latijnse school in Harderwijk’, ‘Het 
Hanzejaar 2023’ (over de Hanzeperiode van Harderwijk), ‘Heksenvervolging in Harderwijk’ en 
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‘Harderwijk als bruisende toeristentrekker’ (over de middenstand in Harderwijk in de jaren 60, 70 
en 80) 
Verder zijn diverse artikelen opgenomen over interessante personen en opmerkelijke zaken uit de 
geschiedenis van Harderwijk, zoals bijvoorbeeld ‘Beter goet als bloed verlooren’ (over 
vluchtelingenbrieven uit het rampjaar 1672), ‘Franse oorlogsballon in Hierden’ (over de ballon in 
1871), ‘Burgemeester Kempers’ (over het 25-jarig burgemeesterschap van deze markante man), 
‘Woningen aan de Wilhelminalaan’, ‘Dwalen door de Academie van 1750’, ‘Schip met kolen voor de 
gasfabriek in problemen’, ‘Meester Bronsveld en het Harderwijks Mannenkoor’  ‘Graven naar de 
historische wortels van Harderwijk’ (over het werk van de werkgroep archeologie), ‘Studenten 
hebben botter gered’ (over de HK22), ‘Grafmysterie opgelost’ (over een grafzerk van een onbekend 
persoon in Amersfoort, die uit Harderwijk bleek te komen), ‘In de Hollantsche Tuin’ (over het 
herbergenkwartier nabij de Bruggepoort), ‘Pareltjes uit de beerput’ (over de vondsten tijdens de 
opgravingen aan de Havendam), ‘Afscheid en welkom’ (over de voorzitterswisseling binnen 
Herderewich), ‘Agatha van Deventer’(over de vrouw die mede de schilderingen in de Grote Kerk 
heeft gemaakt), ‘Einde van de Harderwijker Reeks’, ‘Postcodes in Hierden’. 
De redactie bestaat in 2023 uit Anita Raaphorst, contactpersoon naar het bestuur, Jan Ruijne, Lex 
Schuijl en Ed van der Heijden, hoofdredacteur. John Wetzels verzorgt de eindredactie. 
Om de inhoud van het Vittepraetje zo divers mogelijk te maken wil de redactie (en het bestuur) 
zoveel mogelijk artikelen over allerlei onderwerpen plaatsen. Daarom doet de redactie een beroep 
op auteurs om de aangeleverde artikelen kort en bondig aan te leveren, in principe niet langer dan 
4 pagina’s, inclusief de afbeeldingen. Ook kortere artikelen van 1 of 2 pagina’s kunnen de 
afwisseling in het Vittepraetje bevorderen. 
De redactie ontvangt graag artikelen van leden, die iets over de geschiedenis van Harderwijk of 
Hierden schrijven, en bedankt iedereen, die heeft bijgedragen aan de verschijning van ons blad in 
2023. 
 
 
6.  Werkgroep Archeologie 

Leden:dhr. H. Hovenkamp, dhr. J. Dielemans,dhr. J. Mons, dhr. J. Kruizinga, dhr. J. ten 
Pierick, dhr. K. van Loon,dhr. J. van Reenen, dhr. O. Blaauw, dhr. M. Beumer, dhr. R. 
Broersen, dhr. B. Kraak en dhr. J. Hijnberg. 

John ten Pierick schrijft: 
De werkgroep archeologie heeft het afgelopen jaar diverse activiteiten ondernomen of bijgewoond. 
Op 18 januari was de werkgroep aanwezig bij de lezing door Dorien te Kiefte over de 
archeologische vondsten gedaan bij de opgravingen van de dwangburcht. Aan deze opgraving 
hebben vele vrijwilligers van de werkgroep medewerking verleend. Maarten Wispelwey heeft in 
februari een lezing gehouden over het Romeins marskamp in Ermelo. Deze lezing is door leden 
van de werkgroep eveneens bezocht. Tussen 6 en 10 maart hebben leden van de werkgroep 
geassisteerd bij het RAAP-onderzoek van een middeleeuws bouwwerk in de Kleine Marktstraat. Op 
19 maart is er een bijeenkomst in de synagoge geweest, waar onder leiding van deskundige 
archeologen scherven van aardewerk, porselein en glas zijn gedetermineerd. Deze vondsten waren 
afkomstig uit diverse zoekgebieden in Harderwijk. Tijdens de Open Monumentendagen hebben 
leden van de werkgroep geholpen bij het informeren van bezoekers bij de archeologiekelder in de 
Bruggestraat. Op 11 november heeft de werkgroep een bezoek gebracht aan het Maritiem depot in 
Lelystad. 
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7. VerspreidingVittepraetje 
      Wim Buitenhuis schrijft: 
De distributie en bezorging van het kwartaalblad het Vittepraetje zijn vlot verlopen. Het aantal 
bezorgadressen is door het gestegen aantal leden met enige tientallen vergroot. Er zijn verder 
geen bijzonderheden te vermelden. 
 

 
Een chocolade verrassing voor de bezorgers van het Vittepraetje in december. 

 
8. Werkgroep Kroniek van Harderwijk 
Anita Raaphorst schrijft:   
De Kroniek is een traditie die al sinds 1231 bestaat met een paar onderbrekingen. Het is een 
weergave van grote en kleine gebeurtenissen die het jaar 2023 kleur hebben gegeven.  
Zo hebben landelijke gebeurtenissen ook hun weerslag in onze gemeente. Gaat het nu om de 
landelijke droogte of juist de overvloedige regenval, de forse stijging van de kosten van het 
levensonderhoud of de acties van Extinction Rebellion: inwoners van Harderwijk en Hierden 
hebben er mee te maken. De winst van de BBB bij de Provinciale Statenverkiezingen en van de 
PVV bij de Tweede Kamerverkiezingen is ook in onze gemeente een feit. Het streven om zo 
duurzaam mogelijk te leven is terug te zien in het emissieloos woonrijp maken van een deel van 
het Waterfront en in allerlei gemeentelijke maatregelen rondom afvalverwerking. 
Hoogtepunten dit jaar zijn de jubilea van een aantal verenigingen, zoals het Harderwijks 
Mannenkoor, de atletiekvereniging Athlos, hengelsportvereniging De Snoek en Voetbalvereniging 
Zwart-Wit’63. In Hierden wordt het Voedselcollectief De Hierdense Hof opgericht. Harderwijk krijgt 
een nieuwe burgemeester. Harm-Jan van Schaik neemt afscheid, Jeroen Joon wordt benoemd tot 
waarnemend burgemeester. 
2023 is uitgeroepen tot het Hanzejaar. Harderwijk lijkt wat achter te blijven in festiviteiten, maar 
dat wordt helemaal goed gemaakt met de Open Monumentendagen en de 24 uur Hanze op 14 
oktober.   
 
April 2024 
Het bestuur van Herderewich 
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